

JEUDI 30 MAI - AU PALAIS DES CONGRÈS NICE-ACROPOLES

> 10h > 12h **Séance Plénière**

Le vélo, un outil local et global pour réinventer la vie

Enrique Jacoby, président des *Ciclovías Recreativas de las Americas*, et conseiller auprès de la division panaméricaine de l'OMS à Washington, DC



Biographie

Enrique Jacoby est péruvien, docteur en médecine formé à l'Université de San Marcos à Lima. Il est aussi diplômé d'un master de santé publique et de nutrition à l'Université de Johns Hopkins. Depuis 2000, il travaille comme conseiller régional sur l'alimentation saine et la vie active, à l'Organisation Panaméricaine de la Santé (OPS), une division de l'Organisation Mondiale de la Santé (OMS) à Washington, D.C. Il est co-fondateur du réseau « *Ciclovías Recreativas de las Americas* » et promoteur du concours « *Active Cities, Healthy Cities* » qui décerne un prix aux villes exemplaires en termes de développement durable et de santé.

Entre 2006-2008, Enrique Jacoby est un membre actif d'une équipe de recherche internationale, parrainée par la CDC qui a étudié la relation entre l'environnement physique en milieu urbain, le vélo et les niveaux d'activité physique des habitants de Bogota, en Colombie. Ces dix dernières années, il a travaillé au service des politiques publiques de santé et pour des programmes de recherche au Chili, Brésil, Mexique, Equateur, Argentine, Colombie, Costa Rica et Puerto Rico.

En Août 2001, il a été nommé vice-ministre de la Santé du Pérou jusqu'en mai 2012. Pendant cette période, il a aidé le gouvernement à créer les bases d'une nouvelle loi sur l'alimentation saine (récemment passée) et a contribué à la promotion des *Ciclovías Recreativas (Open Streets)*.

Avant son poste à l'Organisation panaméricaine de la Santé (OPS/OMS), il a été le responsable de l'Institut de recherche nutritionnelle (IIN) à Lima, au Pérou (1989-1999) et a travaillé dans les domaines de la santé publique et notamment dans l'évaluation de programmes sur les compléments alimentaires, et sur l'épidémiologie des maladies chroniques. Par ailleurs, M. Jacoby est l'auteur de plus d'une cinquantaine d'articles scientifiques.

Session plénière: « *Open Streets* (rues ouvertes) – une épidémie de santé », un des sujets développé par Enrique Jacoby

Open Streets (rues ouvertes) est un programme du *Recreativas Ciclovías*. Le programme consiste à ouvrir temporairement des rues exclusivement aux piétons et modes actifs pour qu'ils puissent profiter de l'espace libre dans leur ville pour le cyclisme, le roller, la marche, le jogging ou d'autres activités. Il s'agit d'une intervention pour la prévention de la pandémie mondiale de l'inactivité physique.



THURSDAY MAY 30TH - AT THE PALAIS DES CONGRÈS NICE-ACROPOLIS

> 10 am > 12 am **Plenary session**

« *Cycling, a local and global tool to design a new life !* »

Enrique Jacoby, president of Ciclovias Recreativas de las Americas Network, Regional advisor of the Pan-American Health Organization PAHO/WHO in Washington, D.C.



Biography

Enrique Jacoby is a Peruvian M.D. trained at San Marcos University in Lima with a Masters Degree in Public Health and nutrition from Johns Hopkins University. Since the year 2000 he works as *Regional Advisor on Healthy Eating and Active Living*, in the Pan American Health Organization (PAHO/WHO) in Washington, D.C. Enrique is co-founder of the *Network of Ciclovias Recreativas (Open-Streets) of the Americas* and promoter of the *Active Cities, Healthy Cities* Contest that awards cities making efforts to become more livable, sustainable and healthy.

During 2006-2008 Enrique was an active member of an international research team, sponsored by CDC, which studied the relationship between the urban physical environment, biking and physical activity levels among people of Bogota, Colombia. In the last decade he has worked in public health policies and programs in Chile, Brazil, Mexico, Ecuador, Argentina, Puerto Rico, Colombia, and Costa Rica.

Enrique was also appointed Vice-Minister of Health of Peru from August 2011 to May 2012. During this period he assisted the government creating the basis for a new law on healthy eating (recently passed) and the promotion of *Ciclovias Recreativas (Open Streets)*.

Previous to his position in PAHO Dr. Jacoby was Principal Investigator at the Nutritional Research Institute (IIN) in Lima, Peru (1989-1999) and worked in areas of public health nutrition as program evaluation, food supplementation programs and chronic diseases epidemiology. He has published more than 50 peer-reviewed articles.

Plenary session: « Open streets - a healthy epidemic », one of the main arguments by Enrique Jacoby

Open streets: Ciclovias Recreativas program. A healthy epidemic and a promising community intervention for the global pandemic of physical inactivity. Learn about the benefits of Open Streets and get ideas for starting a program in your community.

- Known as Ciclovias Recreativas in Latin America, Open Streets programs temporarily open streets exclusively for people so they can enjoy safe, free space in their city for cycling, skating, walking, jogging or other activities.
- Open Streets do much more than promote cycling. They include a wide variety of activities: physical activity classes, sports, culture and education, recreation and play, local business, health promotion, pet services
- Open Streets' benefits go beyond health. They are promising programs for building healthier, more livable and equitable cities.

During the planning phase, make sure to involve the following actors : recreation and sports, health, transportation, education, urban planning, tourism, culture, security and environment. Do not forget about community organization.